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Město Ústí nad Orlicí 

 
Osadní výbor 

Zastupitelstva města Ústí nad Orlicí 
pro městskou část  

Knapovec, Dolní Houžovec a Horní Houžovec 
 

ZÁPIS 
z 16. zasedání ze dne 12. 9. 2024 

 

počet listů: 5 
počet příloh/listů příloh: 1/1 

 

Přítomni: 
Ing. Zdeněk Bílý, Petr Mikulecký, Mgr. Ivana Nečekalová, Hana Drobná, 
Vojtěch Kolář, Petr Strákoš, Mgr. Ondřej Staněk 

Omluveni:  - 

Hosté: Místní obyvatelé viz. PL (příloha 1) 

Zapisovatel: Mgr. Ondřej Staněk 

Místo a čas jednání: 18:00, KC Knapovec 

Program jednání: 
1. Komunikace 
2. Životní prostředí 
3. Ostatní 

 

1. Stavba větrných elektráren na Samotách 

Ve vztahu k plánované energetické politice ČR a EU je celorepublikovým tématem potřeba posilovat 
zastoupení energie z obnovitelných zdrojů.  

V tomto duchu město oslovila společnost, která VtE staví. Podle jejich měření by umístění VtE na 
Samotách splňovala jejich potřeby, zároveň minimální vzdálenost od osídlení 0,5 km (podle jejich 
měření je nejbližší dům v naší místní části 1,7 km).  

Elektrárny – 2 ks, jedna v katastru Holní Houžovec, druhá v katastru Skuhrov. Jsou navrženy na 
soukromém pozemku fy. Avena. Měly by být vysoké (cca 120-140 m). Předpokládaná životnost 25 let. 



strana 2 

Otázkou je na kdy pozvat tu společnost, aby prezentovala detailnější informace o konkrétním řešení 
občanům a zodpověděla jejich dotazy. 

 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje uspořádat veřejnou schůzi OV za přítomnosti zástupců firmy, kteří zodpovědí dotazy 
občanů. Padl také návrh na pozvání zástupce z obce, kde VtE mají instalované (např. Anenská 
Studánka), aby prezentoval reálné zkušenosti. 

Tato veřejná schůze by měla proběhnout cca 2-3 týdny před termínem referenda.  

Navrhujeme, aby ZM na schůzi 9. 9. 2024 stanovilo a schválilo termín referenda o výstavbě 
předmětných VtE. 

Řešení: 

Zastupitelstvu bylo představena informace o záměru stavby VTE. Bylo konstatováno, že není možné 
referendum jen pro jednu městskou část, takže bylo navrženo, že by byla uspořádána anketa v místní 
části, která bude podkladem pro rozhodování ZO.  

 

2. Komunikace 

2.1. H. Houžovec okolo č.p. 20 
Křižovatka ve tvaru x + komunikace nahoru s opěrnou zdí. 

Návrhy a doporučení: 

Provést opravu. 

Řešení: 

Bylo rozhodnuto, že bude realizována jen křižovatka, ne až k č.p. 66, ale jen ke značce. Dle CN 
Dlouhý. Oprava komunikace byla dokončena. Ještě se dokončují nedodělky. 

Rada rozhodla, že bude zpracována PD na opěrnou zeď. Kontakt na zpracovatele PD bude předán 
panu Kalejovi kvůli koordinaci.  

Majitel pozemku nad cestou zmiňuje možnost jednání o řešení formou srážky svahu nad cestou, 
která by zasahovala i do jeho pozemku. OV navrhuje schůzku na místě – zástupce investičního 
odboru, majitel pozemku a zástupce OV. 

2.2. H. Houžovec – čištění nové srážky 
Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje přidat čištění nově vybudované srážky u č.p. 20 v H. Houžovci do plánu čištění srážek. 

2.3. Oprava komunikací v Dolním Houžovci 
Je zpracovaná CN od pana Dlouhého na opravy komunikací. Rozdělena do dvou částí. Majitel č. ev. 1 
bude vyzván k souhlasu s vedením odvodňovacího kanálu přes jeho pozemek (věcné břemeno). 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje dořešení věcného břemene na odvodnění. 

Řešení: 

Bude se řešit podle dostupnosti finančních prostředků. 
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2.4. Oprava komunikace v Knapovci od č.p. 111 k č.p. 149 (okolo MŠ a sálku) 
CN Dlouhý –původní plánovaný úsek byl rozdělen na 2 části, toto je první část. 

Návrhy a doporučení: 

Na schůzce s vlastníky okolních pozemků, kteří souhlasili s navrženým řešením. Vlastník pozemku pod 
tím nedal souhlas. 

Probíhá VŘ na dodavatele stavby. 

OV navrhuje zpracovat studii na svod vody do potoka se zpomalením. 

2.5. Výsprava komunikace v Knapovci k č.p. 120 
Komunikace vedoucí k č.p. 120 je pouze sypaná štěrkem, ale aktuálně je ve velmi špatném stavu – 
rozježděná, zničená…  

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje prohlédnout situaci na místě a získat CN na opravu komunikace (využití frézinku 
z opravy komunikace v Knapovci). 

Řešení: 

Byl navezen frézink. 

2.6. Vybudování srážek v D. Houžovci 
Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje umístit dvě srážky do nezpevněné komunikace mezi č.p. 72 a 71. 

OV navrhuje umístit dvě srážky do asfaltové komunikace č.p. 62 a 38. 

Řešení: 

Předáno na odbor dopravy.  

 

3. Životní prostředí 

3.1. Rybník Dolní Houžovec 
Dokončena realizace dle PD na utěsnění a zpevnění původní části hráze. 

Při vybudování nového vtokového tělesa byl přehrazen potok a veškerá voda teče do rybníka a tím 
veškeré nečistoty (listí, větve a splavená zemina) se bude ukládat v rybníce.  

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje provést rozbor sedimentu z rybníka, jestli je možné odtěžený sediment odvézt na pole. 

Pan Bílý poskytne kontakt na firmu, která dělá rozbory. 

3.2. Prořezání stromů a keřů 
OV navrhuje prořezat následující stromy: 

D. Houžovec 

- u MK pod rybníkem – zkácení jasanů – žádáme o zkácení jasanů, protože hrozí pádem, opadávají 

větve 

Knapovec 

- jasany nad č.p. 141 ohrožují pádem dům pod nimi –probíhá řešení, zatím nebylo řešeno, 
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  Kácení bude provedeno na podzim. 

- vyčištění cesty od č.p. 99 k č.p. 97 od křovin a náletu (cyklostezka). Částečně hotovo. 

- požádat pozemkový fond o prořezání stromů podél cesty mezi sálkem a čp. 149 – zasahují na 
soukromé pozemky 

Řešení: 

Popsáno výše kurzivou 

3.3. Potok s retenční nádrží H. Houžovec mezi točnou a hájovnou 
Nádrž je zanesená a neplní svůj účel. Je třeba zajistit vyčištění s vlastníkem pozemku. 

Už probíhalo jednání s vlastníkem – Lesy ČR, měli by rybník vyčistit, zatím není vyčištěn. 

Řešení: 

Potok byl vyčištěn a vyčištění retenční nádrže budou řešit Lesy ČR. Bude se provádět na podzim (říjen 
– listopad 24). 

 

4. Ostatní 

4.1. Pozemek p.p.č. 64 D. Houžovec 
Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje vykoupit nebo směnit pozemek p.p.č. 64 v D. Houžovci na vybudování dětského hřiště a 
odpočinkového místa. 

Řešení: 

Připravuje se změna pozemku a změna územního plánu na veřejnou zeleň. Byl schválen návrh změny. 
Je v procesu. 

4.2. Zastávka BUS Knapovec 
Zastávka (čekárna) byla demontována při opravě komunikace 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje osadit novou čekárnu místo té demontované. Navrhujeme osadit čekárnu na protější 
stranu silnice (směrem na Ústí nad Orlicí), pokud to bude možné. 

4.3. Pozemek p.p.č. 106 D. Houžovec 
Pozemek pod svítidlem VO je ve vlastnictví Státního pozemkového fondu. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje vykoupit nebo směnit pozemek p.p.č. 106 v D. Houžovci kvůli údržbě svítidla VO.  

Rešení: 

Sloup VO bude přesunut blíže k silnici, kvůli lepší údržbě. Řeší TEPVOS. 

4.4. Elektroinstalace ČEZ z Knapovce do H. Houžovce a D. Houžovce. 
Rozvodná síť je ve špatném stavu, při každém větším větru na dráty padají stromy a větve a tím 
dochází k vypnutí el. proudu. 

Rešení: 

Byla napsána žádost o uložení vedení do země. Byl dán podnět městské správě lesů k prořezání. 
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4.5. Výroba dřeva na pozemku za Bramborárnou. 
Na tomto pozemku dochází ke zpracování dřeva. Motorové pily denně řežou a také o sobotách a 
nedělích. 

Rešení: 

Firmě na zpracování dřeva byla předána informace, že mají řezat jen ve všední dny. 

4.6. Doplnit VO v D. Houžovci naproti r.d.  č.p. 1 
Chybějící svítidlo VO. 

Návrhy a doporučení: 

Doplnit VO na místní komunikaci v D. Houžovci naproti r.d. č.p. 1 

4.7. Zrcadlo v Knapovci pod sálem u č.p. 13 
V zatáčce je špatná viditelnost a úzká komunikace. 

Návrhy a doporučení: 

OV doporučuje osadit zrcadlo do uvedené zatáčky. 

 

Hlasování ke všem bodům:  

Pro: 7 Ing. Zdeněk Bílý, Petr Mikulecký, Mgr. Ivana Nečekalová, Hana Drobná, 
Vojtěch Kolář, Petr Strákoš, Mgr. Ondřej Staněk 

Proti: 0  

Zdržel se: 0  

Chyběl: 0   

 

Termín příštího jednání:  
3. 10. 2024 v Knapovci 
 
Přílohy zápisu: 

1. Prezenční listina 
 

Zapsal: Mgr. Ondřej Staněk Zapisovatel 12. 9. 2024 

Ověřil: Ing. Zdeněk Bílý 
Předseda osadního 
výboru 

12. 9. 2024 

 




